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一、专业简介
IntroductionIntroductionIntroductionIntroduction

经济法学专业 1998年获硕士学位授予权，毕业生授予法学学位。

The specialty obtained the authorization to launch the master programme for Law in 1998. Graduates
are granted the degree in law.

1111、培养目标
EducationalEducationalEducationalEducational objective:objective:objective:objective:

1）热爱祖国，具有良好的道德品质，身心健康；
To love the motherland, develop good ethics, and become sound in mind and body;

2）掌握本学科坚实的基础理论和系统的专门知识，能熟练地掌握和运用一门外国语；
To master solid basic theories and systematic expertise in the specialty and master a foreign language;

3）具有严谨求实的科学态度和创新求真精神，具备独立从事本学科科学研究的能力；
To foster a serious and practical scientific attitude, the down-to-earth spirit of innovation, and the ability
to undertake independent scientific research;

4）能熟练运用所学的学科理论知识和专业技能，解决法学领域的理论和实际问题；

To be skillful in the application of the discipline theory knowledge and professional skills to resolve the
theoretical and practical problems of the field of law;

5）能胜任本专业的教学、科研和相关实务工作。
To be competent for teaching, scientific research and relevant practical work

2222、主要研究方向
MainMainMainMain ResearchResearchResearchResearch FieldsFieldsFieldsFields

1）高技术法 2）知识产权法 3）竞争法
1) High-tech Law

2) Intellectual Property Law

3) Competition Law

3333、就业方向
CareerCareerCareerCareer ProspectsProspectsProspectsProspects

本专业对研究生的培养实行基于指导小组的导师责任制，特别强调规范分析和案例研究，培养研究生独立

从事科研工作的能力，强调综合素质和分析问题能力的培养。毕业生能胜任各类工商企业、国家机关和政

府有关部门的法律事务工作，或在科研机构与高等学校从事相应的研究与教学。

Graduates in this specialty are fostered by tutors through the steering team. This specialty especially
focuses on the development of graduates’ ability to engage in scientific research independently through
normative analysis and case studies as well as their comprehensive quality and capacity of innovation.
After graduation, graduates will be competent for legal affairs in various types of industrial and
commercial enterprises, state organs and relevant government departments or relevant research and
teaching in research institutions and institutions of higher learning.

二、师资力量和科研成果
FacultyFacultyFacultyFaculty ResourcesResourcesResourcesResources andandandand ScientificScientificScientificScientific ResearchResearchResearchResearch AchievementsAchievementsAchievementsAchievements

本专业现有教授 3名（其中博士生导师 2名），副教授 3名， 讲师 2名，其中国家知识产权战略专家库



专家 3人，湖北省人民代表大会常委会法律顾问组专家 1人，初步形成了一支积极奉献的学术梯队。
The specialty boasts 3 professors (including 2 doctoral supervisors), 3 associate professors, and 2
lecturers. Among them, there are 3 national intellectual property strategy experts, and 1 expert of the
legal consultant team of the Standing Committee of the People's Congress of Hubei Province. An active
and devoted academic team has been established.

本专业先后承担了国家社会科学基金 2 项（其中重大项目 1 项）、国家自然科学基金资助的研究课题 10
余项（其中重点项目 2项），教育部、科技部、国家知识产权局等国家主管部门资助的项目 30 余项。发

表学术论文 400余篇，其中 4篇被 SSCI收录；出版了 10余部专著及教材；研究成果获教育部、科技部、

国家知识产权局、湖北省、武汉市等政府部门的各种奖励 20 余项；主持我国《专利法》、《专利法实施

细则》修改研究课题，参加国家知识产权战略研究、国家中长期（2006-2020）科学和技术发展规划战略

研究。本专业与日本东北大学、德国马克斯•普朗克知识产权研究所等机构有着十分密切的交流与合作。
The specialty has undertaken 2 National Social Science Foundation Programs (including 1 major
program), more than 10 research programs under the National Natural Science Foundation (including 2
major programs), and over 30 programs sponsored by the Ministry of Education, the Ministry of Science
and Technology, the State Intellectual Property Office of the People's Republic of China, and other
competent authorities. Over 400 academic papers have been published, 4 of them included by SSCI;
more than 10 monographs and textbooks have been published; its research findings have been awarded
more than 20 prizes by the Ministry of Education, the Ministry of Science and Technology, the State
Intellectual Property Office of the People's Republic of China, and Wuhan governmental authorities; it
has also been in charge of the revision of the Patent Law of the People's Republic of China and PRC
Patent Law Implementing Rules, and participated in the strategic research of Chinese intellectual
property and the strategic research of mid- and long-term (2006-2020) science and technology
development planning. It has established close communications and cooperation with Tohoku University,
Max Planck Institute for Intellectual Property and other institutions.


